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Warszawa, 28 grudnia 2023 r. 

 

Sz. P. Izabela Leszczyna 
Minister Zdrowia 

 

Szanowna Pani Minister,  

w dniu 15 grudnia br. reprezentowane przez nas organizacje branżowe – Polski Związek Pracodawców 
Przemysłu Farmaceutycznego – KRAJOWI PRODUCENCI LEKÓW, Izba Gospodarcza FARMACJA 
POLSKA oraz Polska Izba Przemysłu Farmaceutycznego i Wyrobów Medycznych POLFARMED – 
przedłożyły do Pani Minister zawiadomienie w sprawie podejrzenia niedopełnienia przez poprzednie 
kierownictwo resortu zdrowia obowiązków urzędniczych w związku z najnowszym wykazem leków 
refundowanych. Przedmiotem wystąpienia był brak sporządzenia i publikacji wykazu leków 
wytwarzanych na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej lub z wykorzystaniem substancji czynnej 
wytworzonej na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, wbrew obowiązkowi wynikającemu z art. 37 ust. 
2c ustawy z dnia 12 maja 2011 r. o refundacji leków, środków spożywczych specjalnego przeznaczenia 
żywieniowego oraz wyrobów medycznych. 

Zwracamy się z zapytaniem, czy Ministerstwo Zdrowia podjęło działania związane z ww. 
zawiadomieniem, w szczególności czy i kiedy złożone zostało w trybie art. 304 § 2 Kodeksu 
postępowania karnego stosowne zawiadomienie do organów ścigania, ewentualnie czy i kiedy złożenie 
takiego zawiadomienia jest planowane. 

Odpowiedź na powyższe pytanie jest nam niezbędna, by podjąć decyzję o ewentualnym wykonaniu 
przez nasze organizacje społecznego obowiązku zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia 
przestępstwa, o którym mowa w art. 304 § 1 Kodeksu postępowania karnego. 

Prosimy o właściwe zrozumienie naszych intencji. Celem naszych obecnych wystąpień jest 
umożliwienie Pani Minister weryfikacji i wyciągnięcia konsekwencji z opisanych w zawiadomieniu 
zaniechań. Mamy do czynienia z bezprecedensowym przypadkiem zignorowania obowiązujących  
od 1 listopada 2023 r. przepisów prawa. Wszelkie nasze apele w tej sprawie, skierowane  
do poprzedniego kierownictwa resortu, przeszły niezauważone. W sytuacji odmowy dialogu nie 
widzimy już innych środków ochrony porządku prawnego niż przekazanie sprawy do organów ścigania.  

Z poważaniem, 

 
 

 
Do wiadomości: 

1. Sz. P. Bartosz Arłukowicz – Przewodniczący Sejmowej Komisji Zdrowia 
2. Sz. P. Beata Małecka-Libera – Przewodnicząca Senackiej Komisji Zdrowia 

 

 

Krzysztof Kopeć,  
Prezes PZPPF Krajowi 

Producenci Leków 

  


